
Møteprotokoll
for

Alver kommunestyre

Møtedato: 26.1 1 .2020
Møtestad: TEAMS
Møtetid: 1 2:00 - 20:00

Kl. 1 2:00 Ekstraordinær generalforsamling Meland Utbyggingsselskap AS
ca.kl.1 2:1 5 Spørjetime

Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Jon Askeland SP fom sak 1 44/20 Medlem
Sara Hamre Sekkingstad SP Ordførar
Jostein Hellestveit SP Medlem
Liv Hopland van der Kooij SP Medlem
Sølvi Gripsgård Knudsen SP fom sak 1 37/20 Medlem
Vigdis Villanger SP tom sak 1 52/20 Medlem
Laila Bjørge SP Medlem
Øyvind Oddekalv AP Varaordførar
Nina Bognøy AP Medlem
Jostein Borlaug AP Medlem
Anne Grete Eide AP Medlem
Kirsti Gjetle Floen AP Medlem
Tormod Skurtveit AP Medlem
Astrid Aarhus Byrknes KRF Medlem
Malin Helene Andvik KRF Medlem
Stian Lavik KRF Medlem
Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem
Asle Hetlebakke KRF Medlem
JogeirRomarheim KRF Medlem
Thea Risøy KRF Medlem
Christel Villanger Håland H Medlem
Thomas Larsen H Medlem
Ingrid Fjeldsbø H Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Henning Fyllingsnes H tom sak 1 44/20 Medlem
Morten Klementsen UAVH Medlem
Terje Sletten-Hansen UAVH Medlem
Yngve Walaker UAVH Medlem
Thore Helland UAVH Medlem
Maria Færø UAVH Medlem
Hege Nygård Dale UAVH Medlem
Heine Fyllingsnes UAVH Medlem
Harald Breivik UAVH Medlem



Ståle Hopland UAVH Medlem 

Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 

Øyvind Bratshaug H Medlem 

Roy Bø FRP Medlem 

Torbjørn Taranger SV Medlem 

Leif Johnsen MDG Medlem 

Maya Riise MDG Medlem 

Sveinung Toft V Medlem 

Hendrik Weber R Medlem 

  

  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

May-Irene Wergeland SP Medlem 

Ståle Juvik Hauge AP Medlem 

Nils Marton Aadland H Medlem 

Svein Hagesæter UAVH Medlem 

Andre Fresvik SV Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

May Britt Vågenes Gjerde SP tom sak 142/20 Jon Askeland 

Leif Gunnar Taule SP May-Irene Wergeland 

Hogne Brunborg AP Ståle Juvik Hauge 

Thomas Hjortland Wallem H Nils Marton Aadland 

Sean Røskeland H fom sak 145/20 Henning Fyllingsnes 

Erlend Nævdal UAVH Svein Hagesæter 

Anna Ulrika Nordlund SV Andre Fresvik 

  

Følgjande frå administrasjonen møtte: 

Anny Bastesen-kommunalsjef, Eirik Bouwer Utne-tenesteleiar, Hogne Haugsdal-

kommunalsjef, Kristin Moe-kommunalsjef, Leif Bjørnar Hopland-rådgjevar, Leni Dale-

kommunalsjef, Line Merete Valle-tenesteleiar, Martin W. Kulild-ass.rådmann, Tove-Mette 

Arnø Fyllingen-sekretær, Ørjan Raknes Forthun-rådmann 

 

   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

135/20 Godkjenning av innkalling og saksliste 

136/20 Godkjenning av møteprotokoll frå 23.11.2020 

137/20 Risiko- og vesentlegvurdering – plan for eigarskapskontroll 

138/20 Avtale om tenestetilbod – Alver og politiet 

139/20 Avklaring av planinitiativ - Detaljreguleringsplan for Valdersnes, gnr. 502 

bnr. 2 mfl. 

140/20 Driftstilskot til lag, organisasjonar og institusjonar som gjennom si 

verksemd har ekstraordinær lokal verdi - NY BEHANDLING 

141/20 Prioritering av søknader om spelemidlar 2021 

142/20 Retningslinje for kommunalt følgje på ferie- og fritidsreise for personar 

med nedsett funksjonsevne 

143/20 Kommunedelplan Helse, sosial og omsorg - Framlegg til planprogram 



144/20 Plansak Kommunedelplan for oppvekst - Alver kommune -  framlegg til 

endeleg vedtak planprogram 

145/20 Samarbeidsavtale med Austrheim kommune - Åsheim skulekrins 

146/20 Framlegg til ny Forskrift 01. januar 2021 om folkevalde sin rett til 

godtgjering og utgiftsdekking i Alver kommune. 

147/20 Retningsliner sal av eigedom 

148/20 Temaplan bygg og eigedom 

149/20 Temaplan trafikksikring - revidert 

150/20 Lokal forskrift om påslepp av olje og fetthaldig avløpsvatn i Alver 

kommune 

151/20 Endring fondsvedtekter næringsfond i Alver kommune 

152/20 Endringar i forskrift om vass- og avløpsgebyr 

153/20 Gebyr- og betalingssatsar for 2021 

154/20 Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021 

155/20 Spørsmål 

  

 

135/20: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

KO- 135/20 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

136/20: Godkjenning av møteprotokoll frå 23.11.2020 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

KO- 136/20 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

137/20: Risiko- og vesentlegvurdering – plan for eigarskapskontroll 
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek plan for eigarskapskontroll for 2020 – 2024 slik den kjem fram av 

oppdatert plan med følgjande område  

 

• prioritert: 

1. Generell eigarstyring  



 

• uprioritert:  

o Næringsutvikling  

o Nordhordland og Gulen Interkommunale Renovasjonsselskap IKS  

 

Kommunestyret delegerer mynde til kontrollutvalet til å gjere endringar i planen, i samsvar 

med kommuneloven § 23-4. 

 

Alver kommunestyre 29.10.2020: 

Handsaming: 

Ståle Hauge (AP) sette fram følgjande framlegg: 

Kommunestyret utset saka til neste møte. Kommunestyret ber om at revisor kjem og gjer greie 

i saka og svarar på spørsmål. 

 

Kommunestyret vedtok samrøystes utsetjingsframlegget til Ståle Hauge. 

 

KO- 112/20 Vedtak: 

Kommunestyret utset saka til neste møte. Kommunestyret ber om at revisor kjem og gjer 

greie i saka og svarar på spørsmål. 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Rune Mydland, KPMG, orienterte om saka. 

Innstillinga frå kontrollutvalet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 137/20 Vedtak: 

Kommunestyret vedtek plan for eigarskapskontroll for 2020 – 2024 slik den kjem fram av 

oppdatert plan med følgjande område: 

  

• prioritert: 

1. Generell eigarstyring  

 

• uprioritert:  

o Næringsutvikling  

o Nordhordland og Gulen Interkommunale Renovasjonsselskap IKS  

 

Kommunestyret delegerer mynde til kontrollutvalet til å gjere endringar i planen, i samsvar 

med kommuneloven § 23-4. 

 

 

138/20: Avtale om tenestetilbod – Alver og politiet 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret i Alver vedtar å inngå i avtale om tenestetilbod med Nordhordland 

lensmannsdistrikt 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 106/20 innstilling: 

Kommunestyret i Alver vedtar å inngå i avtale om tenestetilbod med Nordhordland 

lensmannsdistrikt 

 



Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Orientering ved lensmann Kjell Idar Vangberg og politikontakt Ole Kristoffer Tveiten 

Innstillingafrå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 138/20 Vedtak: 

Kommunestyret i Alver vedtar å inngå i avtale om tenestetilbod med Nordhordland 

lensmannsdistrikt 

 

139/20: Avklaring av planinitiativ - Detaljreguleringsplan for Valdersnes, gnr. 502 bnr. 2 mfl. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alternativ 1: 

«Alver kommunestyre opprettheldt hovudutvalet for plan, landbruk og teknisk i tidlegare 

Radøy kommune sitt vedtak datert 18.9.2019 i sak 046/2019 og gjev løyve til å setje i gong 

detaljregulering for område på Valdersnes gnr. 502 bnr. 2 mfl. Vedtaket er gitt med heimel i 

plan- og bygningslova § 12-8, 2. ledd.». 

Alternativ 2: 

«Alver kommunestyre opprettheldt ikkje hovudutvalet for plan, landbruk og teknisk i tidlegare 

Radøy kommune sitt vedtak datert 18.9.2019 i sak 046/2019 og gjev ikkje løyve til å setje i 

gong detaljregulering for område på Valdersnes gnr. 502 bnr. 2 mfl. Vedtaket er gitt med 

heimel i plan- og bygningslova § 12-8, 2. ledd.». 

 

Utval for areal, plan og miljø 11.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt alternativ 1: 

 «Alver kommunestyre opprettheldt hovudutvalet for plan, landbruk og teknisk i tidlegare 

Radøy kommune sitt vedtak datert 1 8.9.201 9 i sak 046/201 9 og gjev løyve til å setje i gong 

detaljregulering for område på Valdersnes gnr. 502 bnr. 2 mfl. Vedtaket er gitt med heimel i 

plan- og bygningslova § 1 2-8, 2. ledd.». Alternativ  

 

 

Rådmannen sitt alternativ 1. vart samrøystes vedteke.  

 

APM- 162/20 innstilling: 

«Alver kommunestyre opprettheldt hovudutvalet for plan, landbruk og teknisk i tidlegare 

Radøy kommune sitt vedtak datert 1 8.9.201 9 i sak 046/201 9 og gjev løyve til å setje i gong 

detaljregulering for område på Valdersnes gnr. 502 bnr. 2 mfl. Vedtaket er gitt med heimel i 

plan- og bygningslova § 1 2-8, 2. ledd.».   

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart vedteke mot 4 røyster, SV og MDG. 

 

KO- 139/20 Vedtak: 

«Alver kommunestyre opprettheldt hovudutvalet for plan, landbruk og teknisk i tidlegare 

Radøy kommune sitt vedtak datert 1 8.9.201 9 i sak 046/201 9 og gjev løyve til å setje i gong 

detaljregulering for område på Valdersnes gnr. 502 bnr. 2 mfl. Vedtaket er gitt med heimel i 

plan- og bygningslova § 1 2-8, 2. ledd.».   



140/20: Driftstilskot til lag, organisasjonar og institusjonar som gjennom si verksemd har 

ekstraordinær lokal verdi - NY BEHANDLING 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner ordning med driftstilskot til lag, organisasjonar og 

institusjonar som gjennom sitt verksemd/aktivitet har ekstraordinær lokal verdi.  

 

Ordninga trer i kraft første gong i 2022, med søknadsfrist 01. mars 2021.  

 

Det er den til ein kvar tid gjeldande budsjett som avgjer ramma for ordninga   

 

Retningsline for tilskotsordninga vert godkjend slik det går fram av saka.  

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Spørsmål frå N.Bognøy-AP om sin habilitet som styreleiar ved stiftinga Lyngheisenteret. Astrid 

Aa.Byrknes stilde habilitetsspørsmål som styremedlem i Eikanger Bjørsvik musikklag og siftinga 

Lyngheisentret.  

Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at Nina Bognøy-Ap og Astrid Aarhus Byrknes-Krf 

er habile i denne saka. 

 

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke 

 

KO- 140/20 Vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner ordning med driftstilskot til lag, organisasjonar og 

institusjonar som gjennom sitt verksemd/aktivitet har ekstraordinær lokal verdi.  

Ordninga trer i kraft første gong i 2022, med søknadsfrist 01. mars 2021.  

Det er den til ein kvar tid gjeldande budsjett som avgjer ramma for ordninga   

Retningsline for tilskotsordninga vert godkjend slik det går fram av saka.  

 

141/20: Prioritering av søknader om spelemidlar 2021 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner prioritering av søknader om spelemidlar 2021 slik det ligg 

føre i saka.   

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 10.11.2020: 

Behandling: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  

 

OKK- 066/20 innstilling: 

     Alver kommunestyre godkjenner prioritering av søknader om spelemidlar 2021 slik det 

ligg føre i saka.   

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 141/20 Vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner prioritering av søknader om spelemidlar 2021 slik det ligg 

føre i saka.   

 

 



142/20: Retningslinje for kommunalt følgje på ferie- og fritidsreise for personar med nedsett 

funksjonsevne 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner ei prøveordning med retningslinje for kommunalt følgje på 

ferie- og fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne for perioden 2021 – 2022. 

Prøveordninga har følgjande føresetnad: 

1. Ein legg til grunn retningslinje punkt 1-9 jamfør vedlegg.  

2. Alver kommune skal ikkje ha meirkostnad til drift ved etablering av ordninga. 

Kommunale meirkostnader i prøveperioden skal dekkast av brukar jamfør 

sjølvkostprinsipp.  

3. Alver kommune dekker kostnad med administrering og sakshandsaming av 

ordninga.   

4. Det vert utforma evalueringsrapport innan desember 2022.  

 

Ungdomsråd 05.11.2020: 

UR- 049/20 uttale: 

Ungdomsrådet støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

Eldreråd 09.11.2020: 

Handsaming: 
Fagansvarleg Helge Kvam-helse, sosial og omsorg administrasjon, orienterte og svara på  

spørsmål. 

 

Jostein Dale sette fram følgjande tilleggsframlegg som punkt 5 i rådmannen sitt framlegg: 

Det vert etablert eit feriefond. 

Det vert sett av kr 500.000,- på fondet. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg, med tilleggsframlegget sett fram i 

møtet. 

 

ER- 047/20 uttale: 

Alver kommunestyre godkjenner ei prøveordning med retningslinje for kommunalt følgje på 

ferie- og fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne for perioden 2021 – 2022. 

Prøveordninga har følgjande føresetnad: 

1. Ein legg til grunn retningslinje punkt 1-9 jamfør vedlegg.  

2. Alver kommune skal ikkje ha meirkostnad til drift ved etablering av ordninga. 

Kommunale meirkostnader i prøveperioden skal dekkast av brukar jamfør 

sjølvkostprinsipp.  

3. Alver kommune dekker kostnad med administrering og sakshandsaming av 

ordninga.  

4. Det vert utforma evalueringsrapport innan desember 2022.  

5. Det vert etablert eit feriefond. Det vert sett av kr 500.000,- på fondet. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 09.11.2020: 

Handsaming: 

Orientering til saka v/Helge Kvam-fagansvarleg Helse og omsorg 

Fellesframlegg v/Reidar Knutsen-SAFO:  

RMNF støttar at det opnast for kommunalt følgje på ferie- og fritidsreise for personar med 

nedsett funksjonsevne og at Alver kommune dekker kostnadane med administrering og 

sakshandsaming av ordninga. RMNF bed kommunestyret om at punktet «å sikre at det ikkje 



oppstår kommunal meirkostnad for Alver kommune ved gjennomføring av Ordninga» tas ut 

av retningslinjene og punktet «Alver kommune dekker ekstrakostnader til løn» tas inn, 

subsidiært "Kommunen opprettar eit «feriefond» til full/delvis utgiftsdekking til løn, døgntillegg 

og diett". Ved tilsvarende prosjekter bør brukerorganisasjonene involveres direkte i 

prosjektarbeidet, ikke bare i referansegruppemøter. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

RMNF- 052/20 uttale: 

RMNF støttar at det opnast for kommunalt følgje på ferie- og fritidsreise for personar med 

nedsett funksjonsevne og at Alver kommune dekker kostnadane med administrering og 

sakshandsaming av ordninga. RMNF bed kommunestyret om at punktet «å sikre at det ikkje 

oppstår kommunal meirkostnad for Alver kommune ved gjennomføring av Ordninga» tas ut 

av retningslinjene og punktet «Alver kommune dekker ekstrakostnader til løn» tas inn, 

subsidiært "Kommunen opprettar eit «feriefond» til full/delvis utgiftsdekking til løn, 

døgntillegg og diett". Ved tilsvarende prosjekter bør brukerorganisasjonene involveres 

direkte i prosjektarbeidet, ikke bare i referansegruppemøter. 

 

Utval for helse og omsorg 10.11.2020: 

Handsaming: 

Fagansvarleg Helge Kvam i Helse og omsorg administrasjon orienterte og svara på spørsmål. 

 

Utvalsleiar Ståle Hauge (AP) sette fram følgjande felles framlegg: 

HO si innstilling til kommunestyret: 

Alver kommunestyre godkjenner ei prøveordning med retningslinje for kommunalt følgje på 

ferie- og fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne for perioden 2021 - 2022. 

Prøveordninga har følgjande føresetnad: 

 

1. Ein legg til grunn "Retningslinje for kommunalt følgje på ferie- og fritidsreise for personar med 

nedsett funksjonsevne" punkt 1-9, jamfør vedlegg, med følgande endringar i punkt 8. 

Etter siste avsnitt i punkt 8: 

Brukar kan søkje Alver kommune sitt «ferie- og fritidsreisefond» om dekking av faktura for 

kommunale meirkostnader. Støtte frå ferie- og fritidsreisefondet kan gis etter dei til ei kvar tid 

gjeldande reglar for fondet. 

2. Alver kommune dekker kostnad med administrering og sakshandsaming av ordninga. 

3. Det vert utforma evalueringsrapport innan desember 2022. 

4. Alver kommune opprettar «ferie- og fritidsreisefond». 

5. Det må utarbeidast reglement for «ferie og fritidsreise fond» som må leggjast fram for 

politisk behandling. 

 

HO ber formannskapet arbeida med å oppretta eit «ferie- og fritidsreisefond» i 

budsjettarbeidet for 2021. Brukarar som går inn under målgruppa i punkt 2 i "Retningslinje for 

kommunalt følgje på ferie- og fritidsreiser for personar med nedsett funksjonsevne" kan søke 

om å få dekka faktura for kommunale meirkostnader jamfør Punkt 8 i retningslinje. 

 

Fellesframlegg sett fram i møtet vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

Utvalet vedtok samrøystes fellesframlegget. 

 

HO- 077/20 uttale: 

Alver kommunestyre godkjenner ei prøveordning med retningslinje for kommunalt følgje på 

ferie- og fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne for perioden 2021 - 2022. 

Prøveordninga har følgjande føresetnad: 

 

1. Ein legg til grunn "Retningslinje for kommunalt følgje på ferie- og fritidsreise for personar 



med nedsett funksjonsevne" punkt 1-9, jamfør vedlegg, med følgande endringar i punkt 8. 

Etter siste avsnitt i punkt 8: 

Brukar kan søkje Alver kommune sitt «ferie- og fritidsreisefond» om dekking av faktura for 

kommunale meirkostnader. Støtte frå ferie- og fritidsreisefondet kan gis etter dei til ei kvar 

tid gjeldande reglar for fondet. 

2. Alver kommune dekker kostnad med administrering og sakshandsaming av ordninga. 

3. Det vert utforma evalueringsrapport innan desember 2022. 

4. Alver kommune opprettar «ferie- og fritidsreisefond». 

5. Det må utarbeidast reglement for «ferie og fritidsreise fond» som må leggjast fram for 

politisk behandling. 

 

HO ber formannskapet arbeida med å oppretta eit «ferie- og fritidsreisefond» i 

budsjettarbeidet for 2021. Brukarar som går inn under målgruppa i punkt 2 i "Retningslinje for 

kommunalt følgje på ferie- og fritidsreiser for personar med nedsett funksjonsevne" kan søke 

om å få dekka faktura for kommunale meirkostnader jamfør Punkt 8 i retningslinje. 

 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 
Framlegg SP, AP, KRF og H ved S.Sekkingstad-SP: 

Alver kommunestyre godkjenner ei prøveordning med retningslinje for kommunalt følgje på 

ferie- og fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne for perioden 2021 – 2022. 

Prøveordninga har følgjande føresetnad: 

 

1. Ein legg til grunn retningslinje punkt 1-9 jamfør vedlegg. 

2. Alver kommune dekker kostnad med administrering og sakshandsaming av ordninga. 

3. Det vert utforma evalueringsrapport innan desember 2022. 

 

Kommunestyret vil vurdere moglegheita for å etablere eit fond for ferie- og fritidsreiser i 

samband med årsbudsjett for 2021. 

Framlegget vart samrøystes vedteke  

Framlegg fra M.Klementsen-Uavh.: 

Fremjar det samrøystes vedtaket i utval for helse og omsorg.  

 

Det vert oppretta eit fond på kr 0 ,- for 2020, og kr 500 000 ,- for 2021. Finansiering vert å kome 

tilbake til i økonomiplan for 2021-2024.  

 

Framlegget fekk 4 røyster og fall, MDG og Uavh 

 

FO- 109/20 innstilling 

Alver kommunestyre godkjenner ei prøveordning med retningslinje for kommunalt følgje på 

ferie- og fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne for perioden 2021 – 2022. 

Prøveordninga har følgjande føresetnad: 

 

1. Ein legg til grunn retningslinje punkt 1-9 jamfør vedlegg. 

2. Alver kommune dekker kostnad med administrering og sakshandsaming av ordninga. 

3. Det vert utforma evalueringsrapport innan desember 2022. 

 

Kommunestyret vil vurdere moglegheita for å etablere eit fond for ferie- og fritidsreiser i 

samband med årsbudsjett for 2021. 

 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet tom.pkt.3 vart samrøystes vedteke. 



 

Framlegg om endring frå M.Klementsen-Uavh.: 

Det vert oppretta eit fond på Kr.0,- for 2020 og Kr. 500.000,- for 2021 og de påfølgende årene i 

kommunestyreperioden. Finansiering vert å komme tilbake til i økonomiplan for 2021-24 

 

Framlegget fekk 11 røyster og fall (Uavh. og S.Toft-V) 

 

Famlegg om endring frå H.Weber-R: 

Det vert oppretta eit fond på Kr.0,- for 2020 og med et beløp på inntil Kr. 500.000,- for 2021. 

Finansiering vert å komme tilbake til i økonomiplan for 2021. 

Framlegget fekk 15 røyster og fall (H.Weber-A, MDG, SV og UAVH.) 

 

Framlegg om endring frå T.Larsen-H: 

Endre setning om fond i formannskapet sin innstilling til: 

 

Kommunestyret ønskjer å opprette eit fond for ferie- og fritidsreiser, og vil kome tilbake til dette 

i budsjett for 2021. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 142/20 Vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner ei prøveordning med retningslinje for kommunalt følgje på 

ferie- og fritidsreise for personar med nedsett funksjonsevne for perioden 2021 – 2022. 

Prøveordninga har følgjande føresetnad: 

 

1. Ein legg til grunn retningslinje punkt 1-9 jamfør vedlegg. 

2. Alver kommune dekker kostnad med administrering og sakshandsaming av ordninga. 

3. Det vert utforma evalueringsrapport innan desember 2022. 

Kommunestyret ønskjer å opprette eit fond for ferie- og fritidsreiser, og vil kome tilbake til 

dette i budsjett for 2021. 

 

 

143/20: Kommunedelplan Helse, sosial og omsorg - Framlegg til planprogram 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Utval for helse og omsorg I Alver kommune tilrår at: 

Alver kommunestyre vedtek framlegg til planprogram for “Kommunedelplan Helse, sosial 

og omsorg 2021 – 2033”. 

Vedtaket har heimel i plan- og bygningsloven § 11-13. 

Utval for helse og omsorg 10.11.2020: 

Behandling: 

Utval for helse og omsorg vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

HO- 074/20 innstilling: 

Alver kommunestyre vedtek framlegg til planprogram for “Kommunedelplan Helse, sosial 

og omsorg 2021 – 2033”. 

 

Vedtaket har heimel i plan- og bygningsloven § 11-13. 

 



Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for helse og omsorg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 143/20 Vedtak: 

Alver kommunestyre vedtek framlegg til planprogram for “Kommunedelplan Helse, sosial 

og omsorg 2021 – 2033”. 

Vedtaket har heimel i plan- og bygningsloven § 11-13. 

144/20: Plansak Kommunedelplan for oppvekst - Alver kommune -  framlegg til endeleg 

vedtak planprogram 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre gjer endeleg vedtak for framlegg til planprogram kommunedelplan 

oppvekst – Alver kommune, datert 30/10-2020. 

 

Vedtaket har heimel i plan og bygningslova §11-13 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 10.11.2020: 

Handsaming: 

Orientering til saka v/Rolf Raknes-fagansvarleg Plan og analyse 

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøytes vedteke. 

 

OKK- 063/20 innstilling: 

Alver kommunestyre gjer endeleg vedtak for framlegg til planprogram kommunedelplan 

oppvekst – Alver kommune, datert 30/10-2020. 

 

Vedtaket har heimel i plan og bygningslova §11-13 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 144/20 Vedtak: 

Alver kommunestyre gjer endeleg vedtak for framlegg til planprogram kommunedelplan 

oppvekst – Alver kommune, datert 30/10-2020. 

 

Vedtaket har heimel i plan og bygningslova §11-13 

145/20: Samarbeidsavtale med Austrheim kommune - Åsheim skulekrins 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Ny avtale mellom Austrheim og Alver kommunar om Kaland skulekrins som ein 

interkommunal skulekrins vert ikkje etablert. Elevar på 1.-7. trinn i tidlegare Åsheim skulekrins 

får Lindås barneskule som sin nærskule. 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 10.11.2020: 

Handsaming: 
Orientering til saka v/Leif Bjørnar Hopland-rådgjevar Oppvekst stab 

 

Fellesframlegg v/Thea Risøy-Krf: 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur tar saka til orientering, og ber formannskapet gjere 



endeleg innstilling til kommunestyret. 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

OKK- 062/20 uttale: 

     Utval for oppvekst, kunnskap og kultur tar saka til orientering, og ber formannskapet 

gjere endeleg innstilling til kommunestyret. 

 

 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 
Framlegg frå SP, AP, KRF og H ved T.Larsen-H: 

Formannskapet tar saka til orientering, og vil arbeide vidare med saka fram mot 

kommunestyremøtet 26. november. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke (A.Byrknes-KRF var ikkje tilstades under røystinga) 

 

FO- 108/20 innstilling: 

Formannskapet tar saka til orientering, og vil arbeide vidare med saka fram mot 

kommunestyremøtet 26. november. 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Roy Bø stilde spørsmål om sin habilitet da datter jobber på Kaland skule, Jostein Hellestveit 

opplyste at ektefelle jobber ved Kaland skule. Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om 

at R.Bø-FRP og J.Hellestveit-SP er habile i denne saka. 

 

Framlegg frå M.Klementsen-Uavh.; 

Dette er en svært vanskeleg sak. Det har versert mange forskjellige tall, og vi er ikkje fornøgd 

med saksutgreiinga frå Administrasjonen. Vi i Uavhengig gruppe har måtte henta ut 

informasjon frå rektor på Kaland skule. frå skulesjefen i Austrheim og seinast i dag tidleg frå 

Ordførar i Austrheim, Per Lerøy. 

 

Spørsmålet vi sitter med er om Austrheim har sagt opp avtalen om den interkommunale 

skulekrinsen, eller den økonomiske delen av avtalen? Ordførar Per Leræy bekrefter at sjølve 

avtalen ikkje er oppsagt, men kun den økonomiske delen av den. Vi der at det har kommet 

dokumentasjon fra adm. vedr. dette for berre ein halvtime før kommunestyret starta. 

 

Når det inngåast avtalar om interkommunale skulekrinsar, blir det føretatt høyringar. Bør ein 

gjere det same ved en avslutninga av skulekrinsar? Kva er vanleg praksis i desse sakene? 

 

Ut frå desse opplysningane kan vi i Uavhengig gruppe ikkje sjå at vi i kommunestyret har nok 

vedtakskompetanse, som er gode nok til å handsame denne saka slik den ligg føre i dag. Vi 

må vera klar over rette prosessar rundt forskrift og avslutninga av denne. 

 

Derfor vil vi be om utsetting av saka til desse momenta og skriftleg dokumentasjon ligg føre. 

 

Framlegget fekk 21 røyster og fall (for utsetting:SP, SV, MDG, 9 uavh. 26 mot utsetting: AP, KRF, 

H, FRP, V, R og H.Fyllingsnes-Uavh.)  

 

Framlegg frå J.Hellestveit-Sp: 

Alver kommune inngår ny avtale med Austrheim kommune om kjøp av skuleplassar for 

Åsheimelevane 1-7 klasse på Kaland skule. 

Kommunestyret vil gjera ei ny vurdering om kjøp av plassar i rulleringa av kommunedelplan 

skule. 

 



Framlegget fekk 22 røyser og fall (8 SP, 9 Uavh., 2 SV, R.Bø-FRP og 2 MDG) 

 

Framlegg frå M.Klementsen-Uavh.: 

Alver kommune går Austrheim kommune i møte med å suksessivt avslutte/fase ut den 

interkommunale skulekrinsen Åsheim skulekrins etter hvert som endt skulegang på Kaland 

skule 1-7. 

 

Dei elevane som no går på Kaland skule i klassetrinn 1-7 vert å betale for i.h.h.t. omforente 

satser. 

 

For elevar som går på høgare klassetrinn, vert Lindås ungdomsskule skulekrins gjeldande frå 

og med skuleåret 2021/2022. Kommande, eller nye elevar, skal tilhøyra Lindås skulekrins. 

 

På denne måten vert den interkommunale skulekrinsen avslutta etter at dei elevane som no 

går i 2. klasse skal ta til på ungdomsskuletrinna. 

 

Det har vore presentert at Åsheim-elevane representerer store utgifter for Alver kommune. Då 

gløymer ein at Staten yter ca 105.000 per elev, per år i elevstønad. Det er då ikkje snakk om 

meirkostnader, men noko mindre reduksjon i tilskot til Alver kommune. Avtalen mellom Alver 

og Austrheim opphøyrer etter 6 år. 

 

Framlegget fekk 20 røyster og fall (10 Uavh., 8 SP og 2 SV) 

 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 25 røyster (H, KRF, AP, N.Øvreås-Frp, V, R og 

H.Fyllingsnes-Uavh.) 

 

Framlegg om tillegg til rådmannen sitt framlegg frå Ø.Oddekalv-Ap:3 

Kommunestyret ber rådmannen sørgje for at skulane på Lindås legg til rette for at elevane frå 

Åsheim blir godt ivaretatt når dei startar hausten 2021. 

Kommunestyret forventar at rådmannen stiller ressursar til rådvelde for skulane. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 145/20 Vedtak: 

Ny avtale mellom Austrheim og Alver kommunar om Kaland skulekrins som ein 

interkommunal skulekrins vert ikkje etablert. Elevar på 1.-7. trinn i tidlegare Åsheim skulekrins 

får Lindås barneskule som sin nærskule. 

Kommunestyret ber rådmannen sørgje for at skulane på Lindås legg til rette for at elevane 

frå Åsheim blir godt ivaretatt når dei startar hausten 2021. 

Kommunestyret forventar at rådmannen stiller ressursar til rådvelde for skulane. 

 

146/20: Framlegg til ny Forskrift 01. januar 2021 om folkevalde sin rett til godtgjering og 

utgiftsdekking i Alver kommune. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret  vedtek ny forskrift og oppdatert «Politisk styringsstruktur og reglement», 

gjeldande frå 1.1.2021. 

 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 107/20 innstilling: 

Kommunestyret  vedtek ny forskrift og oppdatert «Politisk styringsstruktur og reglement», 

gjeldande frå 1.1.2021. 



Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 146/20 Vedtak: 

Kommunestyret  vedtek ny forskrift og oppdatert «Politisk styringsstruktur og reglement», 

gjeldande frå 1.1.2021. 

 

147/20: Retningsliner sal av eigedom 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Retningsliner for sal av fast eigedom for Alver kommune blir vedtatt slik dei ligg føre i 

vedlegg 1.» 

 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FO- 105/20 innstilling: 

«Retningsliner for sal av fast eigedom for Alver kommune blir vedtatt slik dei ligg føre i 

vedlegg 1.» 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 147/20 Vedtak: 

«Retningsliner for sal av fast eigedom for Alver kommune blir vedtatt slik dei ligg føre i 

vedlegg 1.» 

 

148/20: Temaplan bygg og eigedom 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for bygg og eigedom for perioden 2021-2022. 

Temaplan for bygg og eigedom er utarbeida for å samanfatte status, behov og 

prioriteringar innanfor vedlikehald, forvaltning og utvikling av kommunale bygg og 

eigedommar.  

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

Utval for næringutvikling og drift 14.10.2020: 

Handsaming: 

Tenesteleiar for eigedomsforvaltning, Line Valle, orienterte og svara på spørsmål. 

 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande tilleggframlegg: 

Kommunestyret vil be administrasjonen om å vurdera totalmengda av kommunalt eig 

bygningsmasse og eigedom opp mot trong og formål, og om det er noko som kan 

avhendast. Kommunestyret bed om at dette kjem opp som ei eiga sak, inkludert 

formålsmessige og økonomiske konsekvensar. 

 

Utvalet vedtok samrøystes Lavik sitt tilleggsframlegg. 

 

ND- 066/20 innstilling: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for bygg og eigedom for perioden 2021-2022. 

Temaplan for bygg og eigedom er utarbeida for å samanfatte status, behov og 

prioriteringar innanfor vedlikehald, forvaltning og utvikling av kommunale bygg og 



eigedommar.  

 

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

 

Kommunestyret vil be administrasjonen om å vurdera totalmengda av kommunalt eig 

bygningsmasse og eigedom opp mot trong og formål, og om det er noko som kan 

avhendast. Kommunestyret bed om at dette kjem opp som ei eiga sak, inkludert 

formålsmessige og økonomiske konsekvensar. 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for næringsutvikling og drift vert samrøystes vedteke. 

 

KO- 148/20 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for bygg og eigedom for perioden 2021-2022. 

Temaplan for bygg og eigedom er utarbeida for å samanfatte status, behov og 

prioriteringar innanfor vedlikehald, forvaltning og utvikling av kommunale bygg og 

eigedommar.  

 

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

 

Kommunestyret vil be administrasjonen om å vurdera totalmengda av kommunalt eig 

bygningsmasse og eigedom opp mot trong og formål, og om det er noko som kan 

avhendast. Kommunestyret bed om at dette kjem opp som ei eiga sak, inkludert 

formålsmessige og økonomiske konsekvensar. 

 

149/20: Temaplan trafikksikring - revidert  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for trafikksikring for perioden 2021-2022. 

Temaplanen samanstiller og vidarefører tilsvarande planar godkjent kvar for seg av 

dei tidlegare kommunestyra, og erstatter desse.  

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt 

årsbudsjett.  
 

 

Utval for areal, plan og miljø 11.11.2020: 

Handsaming: 

Framlegg frå Sveinung Toft-V: 

Utval for areal, plan og miljø ber om at saka vert retta opp før den går til kommunestyret, ved 

at vedtaket gjort i kommunestyret i Radøy kommune den 13.12.2018, sak 048/2018 vert lagt 

inn i temaplanen. 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

APM- 161/20 innstilling: 

     Utval for areal, plan og miljø ber om at saka vert retta opp før den går til 

kommunestyret, ved at vedtaket gjort i kommunestyret i Radøy kommune den 13.12.2018, 

sak 048/2018 vert lagt inn i temaplanen. 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 149/20 Vedtak: 



Kommunestyret godkjenner temaplan for trafikksikring for perioden 2021-2022. 

Temaplanen samanstiller og vidarefører tilsvarande planar godkjent kvar for seg av 

dei tidlegare kommunestyra, og erstatter desse.  

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt 

årsbudsjett.  
 

 

150/20: Lokal forskrift om påslepp av olje og fetthaldig avløpsvatn i Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Med heimel i forureiningsforskriften § 15-6 godkjenner Alver kommune lokal forskrift om 

påslipp av olje- og fetthaldig avløpsvatn slik den fremkommer i vedlegg  av 29.10.2020. 

Utval for næringutvikling og drift 11.11.2020: 

Handsaming: 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

ND- 072/20 innstilling: 

Med heimel i forureiningsforskrifta § 15-6 godkjenner Alver kommune lokal forskrift om 

påslepp av olje- og fetthaldig avløpsvatn slik det kjem fram i vedlegg  av 29.10.2020. 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for næringsutvikling og drift vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 150/20 Vedtak: 

Med heimel i forureiningsforskriften § 15-6 godkjenner Alver kommune lokal forskrift om 

påslipp av olje- og fetthaldig avløpsvatn slik den fremkommer i vedlegg  av 29.10.2020. 

151/20: Endring fondsvedtekter næringsfond i Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret endrar fondsvedtektene for næringsfondet i Alver kommune slik det blir 

lagt fram i saka. 

Utval for næringutvikling og drift 11.11.2020: 

Behandling: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande tilleggsframlegg: 

Tillegg i kap. 3 - nytt kulepunkt: Verksemder som treng å ta eit nytt steg etter oppstartsfasen, 

eller etablerte verksemder som treng 

hjelp til å realisere eit nytt marknadspotensiale eller internasjonalt vekstpotensial vil vere 

prioritert. 

Tillegg til første punkt i kap. 3 

"…, og/eller der midlane i hovudsak får effekt i Alver kommune". 

 

Stryk første setning i punkt 5.13. 

Tillegg til kap. 5: 

"Det kan i særskilte høve tildelast midlar utanom hovudtildelingane. Søkjar må i så fall 

grunngje kvifor dette vil vera avgjerande, 

t.d. om ein vil mista utløysande midlar andre stader om ein må venta på hovudtildeling." 

Endring i pkt 5.8: 

"Ved avkorting i i søknadssum, står tilskotsmottakar fritt til å justera sin finansieringsplan 

tilsvarande. Oppdatert finansieringsplan skal sendast inn." 

 

Liv Hopland van der Kooij (SP) sette fram følgjande tilleggsframlegg: 

Det kan maksimalt delast ut 15 % av næringsfondet sine midlar mellom dei ordinære 

søknadsfristane. 

 



Det vart røysta punktvis over tilleggsframlegga: 

Stian Lavik sitt tilleggsframlegg om nytt første kulepunkt i kap. 3 vart vedteke mot ei røyst 

(Yngve Walaker - Uavh.) 

Stian Lavik sitt framlegg om tillegg til første punkt i kap. 3 vart samrøystes vedteke. 

Stian Lavik sitt endringsframlegg om å stryka første setning i punkt 5.13 vart samrøystes 

vedteke. 

Stian Lavik sitt framlegg om tillegg til kap. 5 vart samrøystes vedteke. 

Stian Lavik sitt endringsframlegg i pkt 5.8 vart samrøystes vedteke. 

Liv Hopland van der Kooij sitt tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke. 

 

Utvalet vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak, med tilleggsframlegg sett fram i møte. 

 

ND- 073/20 innstilling: 

Kommunestyret endrar fondsvedtektene for næringsfondet i Alver kommune slik det blir 

lagt fram i saka, med følgjande tillegg og endringar: 

Tillegg i kap. 3 - nytt kulepunkt: Verksemder som treng å ta eit nytt steg etter oppstartsfasen, 

eller etablerte verksemder som treng 

hjelp til å realisere eit nytt marknadspotensiale eller internasjonalt vekstpotensial vil vere 

prioritert. 

Tillegg til første punkt i kap. 3: 

…, og/eller der midlane i hovudsak får effekt i Alver kommune. 

Stryk første setning i punkt 5.13. 

Tillegg til kap. 5: 

Det kan i særskilte høve tildelast midlar utanom hovudtildelingane. Søkjar må i så fall 

grunngje kvifor dette vil vera avgjerande, 

t.d. om ein vil mista utløysande midlar andre stader om ein må venta på hovudtildeling. 

Det kan maksimalt delast ut 15 % av næringsfondet sine midlar mellom dei ordinære 

søknadsfristane. 

 

Endring i pkt 5.8: 

Ved avkorting i i søknadssum, står tilskotsmottakar fritt til å justera sin finansieringsplan 

tilsvarande. Oppdatert finansieringsplan skal sendast inn. 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for næringsutvikling og drift vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 151/20 Vedtak: 

Kommunestyret endrar fondsvedtektene for næringsfondet i Alver kommune slik det blir 

lagt fram i saka, med følgjande tillegg og endringar: 

Tillegg i kap. 3 - nytt kulepunkt: Verksemder som treng å ta eit nytt steg etter oppstartsfasen, 

eller etablerte verksemder som treng hjelp til å realisere eit nytt marknadspotensiale eller 

internasjonalt vekstpotensial vil vere prioritert. 

 

Tillegg til første punkt i kap. 3: 

…, og/eller der midlane i hovudsak får effekt i Alver kommune. 

 

Stryk første setning i punkt 5.13. 

 

Tillegg til kap. 5: 

Det kan i særskilte høve tildelast midlar utanom hovudtildelingane. Søkjar må i så fall 

grunngje kvifor dette vil vera avgjerande, 

t.d. om ein vil mista utløysande midlar andre stader om ein må venta på hovudtildeling. 

Det kan maksimalt delast ut 15 % av næringsfondet sine midlar mellom dei ordinære 

søknadsfristane. 

 



Endring i pkt 5.8: 

Ved avkorting i i søknadssum, står tilskotsmottakar fritt til å justera sin finansieringsplan 

tilsvarande. Oppdatert finansieringsplan skal sendast inn. 

152/20: Endringar i forskrift om vass- og avløpsgebyr 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Kommunestyret godkjenner framlegg til endringar i lokal forskrift om vass- og avløpsgebyr i 

Alver, revidert 30.10.2020. Endringane gjeld: 

§ 3-4 nytt pkt 5.  

For abonnentar med eigen septiktank i kombinasjon med kommunalt avløp, blir 

forbruksgebyr avløp redusert med gjeldande sats for slamgebyr. I tillegg blir forbruksgebyret 

redusert som kompensasjon for eige ansvar for vedlikehald av tank 

Endra § 2-1. 

For næringseigedomar / kombinasjonseigedomar er eingongsgebyret sett saman av  

a. ein fast del, og 

b. ein variabel del som skal reknast etter totalt bruksareal 

Vedtaket er gjort med heimel i Lov om kommunale vass- og avløpsanlegg §§ 3, 4 og 5 og 

Forskrift om begrensning av forurensning § 16-1, andre ledd». 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 102/20 innstilling: 

«Kommunestyret godkjenner framlegg til endringar i lokal forskrift om vass- og avløpsgebyr i 

Alver, revidert 30.10.2020. Endringane gjeld: 

§ 3-4 nytt pkt 5.  

For abonnentar med eigen septiktank i kombinasjon med kommunalt avløp, blir 

forbruksgebyr avløp redusert med gjeldande sats for slamgebyr. I tillegg blir forbruksgebyret 

redusert som kompensasjon for eige ansvar for vedlikehald av tank 

Endra § 2-1. 

For næringseigedomar / kombinasjonseigedomar er eingongsgebyret sett saman av  

a. ein fast del, og 

b. ein variabel del som skal reknast etter totalt bruksareal 

Vedtaket er gjort med heimel i Lov om kommunale vass- og avløpsanlegg §§ 3, 4 og 5 og 

Forskrift om begrensning av forurensning § 16-1, andre ledd». 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Behandling: 
Framlegg frå Ø.Oddekalv-Ap: 

Saka blir utsett. Ønskjer å få utgreidd det som gjeld tilknytningsavgift for næringseigedomar 

generelt, og landbrukseigedomar spesielt.  

 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

KO- 152/20 Vedtak: 

Saka blir utsett. Ønskjer å få utgreidd det som gjeld tilknytningsavgift for næringseigedomar 

generelt, og landbrukseigedomar spesielt. 



 

 

 

153/20: Gebyr- og betalingssatsar for 2021 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2021 slik det ligg føre i saka. 

Endringane gjeld frå 01.01.2021 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 3 røyster, M.Klementsen-uavh., M.Færø-uavh. og 

T.Sletten-Hansen-uavh. 

 

FO- 103/20 innstilling: 

Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2021 slik det ligg føre i saka. 

Endringane gjeld frå 01.01.2021 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Vedlegg, protokoll kyrkjeleg fellesråd festeavgifter vert ettersendt/lagt til saka 26.11.2020 

Framlegg M.Klementsen-Uavh.: 

Saka vert utsett  

 

Framlegget fekk 11 røyster og fall (SV og M.Klementsen-Uavh., T.Sletten-Hansen-Uavh.,  

Y.Walaker-Uavh, H. Breivik-Uavh., M.Færø-Uavh., H.Dale-Uavh., S.Hopland-Uavh., T.Helland-

Uavh. og E.Nævdal-Uavh.) 

 

Nytt framlegg frå M.Klementsen-Uavh.: 

Saka vert utsett til neste kommunestyremøte. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

KO- 153/20 Vedtak: 

Saka vert utsett til neste kommunestyremøte. 

 

154/20: Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021 
RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

Kommunestyret vedtar Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021.  

Endringane gjeld frå 01.01.2021.  

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 2 røyster, M.Klementsen-Uavh.og T.Sletten-

Hansen-Uavh 

 

FO- 104/20 innstilling: 

Kommunestyret vedtar Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021.  



Endringane gjeld frå 01.01.2021.  

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Framlegg frå T.Larsen-H 

Saka vert utsett. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 154/20 Vedtak: 

Saka vert utsett. 

 

 

155/20: Spørsmål 
 

Spørsmål frå Hege N.Dale-uavh. til ordførar: 

 

Er det en lov i kommuneloven som  sier at en skal være synlig på skjermen under møtene 

når dei vært streama? 

 

Hvis Teams som møteplatform i kommunen er begrensa mht til hvor mange som kan vises, 

bør ikkje da kommunen vurdera å bruke en annen møteplattform? 

 

Er det mulig, evt under menyknappen på hovedsiden og få lagt til ein link som går direkte 

til direktesendingene? 

 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Svar frå ordførar; 

Takk til representanten som tar opp dette, og for å vere vaken og ta opp desse 

problemstillingane.  

 

I kommunelovens paragraf § 11-7 andre ledd står det følgende: 

«Fjernmøte innebærer at deltakerne ikke sitter i samme lokale, men at de via tekniske 

hjelpemidler likevel kan se, høre og kommunisere med hverandre. Kravene som ellers gjelder 

for møter, gjelder også for fjernmøter.» 

 

I fjerde ledd står det: 

«Departementet kan gi forskrift om krav til gjennomføring av fjernmøter, unntak fra kravet i 

andre ledd om at møtedeltakerne skal se hverandre og unntak fra tredje ledd.» 

 

Det er ikke utarbeidet en permanent forskrift.  

 

Det ble utarbeidet en midlertidig forskrift som var gjeldende mellom 13. mars og 1. august i år. 

Her står det følgende: 

 

«§ 4.Unntak fra kravet om at medlemmene må se hverandre 

Folkevalgte organer kan gjennomføre et fjernmøte selv om alle medlemmene ikke kan se 

hverandre.» 

 

Dette unntaket gjelder altså ikke lengre. 

 



Alver kommune har sidan mars 2020 brukt Teams til fjernmøter. Med den nyaste 

oppdateringa kan plattforma vise stort galleri med inntil 49 bilete samstundes. Med dette kan 

Teams vise bilete av alle 47 kommunestyrerepresentantane samstundes. Ordførar har i starten 

av kommunestyremøtet bedt alle om å ha på video.  

 

Plattforma Teams er brukt av mange kommunar og fylkeskommunar, og ordførar har sett at 

det er ulik praksis når det kjem til kor mange ein ser samstundes. Nokre kommunar og 

fylkeskommunar viser representantane som har ordet, medan andre viser alle representantar 

samstundes.  

 

Ordførar har sendt vidare spørsmålet om ein må sjå alle samstundes til KS. Diverre ligg ikkje 

svar klart til kommunestyremøtet i dag, og ordførar vil kome tilbake til kommunestyret når svar 

ligg føre.  

 

Representanten stiller spørsmål om kvar ein kan finne sendingane av møta i Alver kommune.  

 

Per i dag kan innbyggjarane følgje møta på tre måter:  

·  Alver kommune sender møta på direkte på si facebookside.  

·  På nettsida det ligg lenke i sak om politiske møte under aktuelt.  

·  I tillegg kan ein finne sendingane på alver.kommunetv.no.  

 

Representanten spør om det er mogleg å leggje ein knapp under meny-fana som går direkte 

til sendingane. Dette må ordførar sjekke nærmare opp i, og kjem tilbake til med eit svar.   
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